
Νέος διάλογος ΥΠΕΣ ΑμεΑ για προσβασιμότητα
Οι πρόνοιες που έφεραν αντιδράσεις και οι αλλαγές που εξετάζονται ενόψει νέου διατάγματος το οποίο και αναμένεται

Ο υπουργός Εσωτερικών Κωνσταντίνος Πετρίδης μιλώντας στην Κ

ανέφερε ότι έχει ήδη δώσει οδηγίες για νέο διάλογο ώστε εντός του
πρώτου τριμήνου του 2019 να γίνει επανέκδοση νέου διατάγματος

Του ΝΙΚΟΛΑ ΠΕΤΡΟΥ

Την έντονη αντίδραση των ατόμων
με αναπηρία έφερε διάταγμα του
υπουργού Εσωτερικών το οποίο
δημοσιεύτηκε στην επίσημη Εφημερίδατα Δημοκρατία5 ox\s 14
Σεπτεμβρίου πέρυσι μετά από παρότρυνση

ms Επιτροπήε Προσβα
σιμότηταε Συγκεκριμένα η Οργάνωση

Παραπληγικών Κύπρου
ΟΠΑΚ θεωρεί neos είναι απίστευτο
ότι κάποιοι αποφάσισαν να υποβαθμίσουν

x\s πρόνοιεε προσβα
σιμότηταε χωρίε την παρουσία κάποιου

εκπροσώπου ατόμων με ανα
πηρίεε σε τροχοκάθισμα Μιλώνταε
στην Κ ο πρόεδροε τα ΟΠΑΚ
Δημήτρα Λαμπριανίδα ανέφερε
no)s η Κοινοβουλευτική Επιτροπή
Εσωτερικών απέκλεισε το αίτημα
tous για συμμετοχή στην Επιτροπή
Προσβασιμότηταε καταγγέλλονταε
ότι πήρε αποφάσειε οι οποίε υποβάθμισαν

την προσβασιμότητα
των ΑμεΑ σε κτιριακέβ εγκαταστά
σεΐ3 Η ΟΠΑΚ önos τονίζεται ήταν
η μόνη οργάνωση που ζήτησε να
συμμετέχει στην εν λόγω Επιτροπή
σημειώνοντα3 παράλληλα ότι οι
αλλεε οργανώσει που είναι μέλη
τα Κυπριακήε Συνομοσπονδία3
Οργανώσεων Αναπήρων ΚΥΣΟΑ
δεν έδειξαν ενδιαφέρον να ενταχθούν

σε αυτή αλλά ούτε και αντέδρασαν

axis αποφάσειε που λήφθηκαν

Την ίδια ώρα οι παραπληγικοί

καταγράφουν neos οι αποφά
az\s που πάρθηκαν υποβαθμίζουν
τι s απαιτήσει που υπήρχαν στον
ίδιο κανονισμό όταν ψηφίστηκε
το 2017 αλλά και axis πρόνοιεε
του περί οδών και οικοδομών νόμου
του 1999 για την προσβασιμότητα
των κτιρίων σε άτομα που χρησι¬

μοποιούν αναπηρικό τροχοκάθισμα
Δηλαδή 19 χρόνια μετά κάποιοι

αποφάσισαν να υποβαθμίσουν
™s npôvo^s για προσβασιμότητα

Μια αλλαγή που εύλογα
μπορούμε να θεωρήσουμε ότι εξυπηρετεί

συμφέροντα επιχειρηματιών
που κτίζουν γραφειακούβ χώ

pous εΐ5 βάροε τα προσβασιμό
mms των πολιτών και τη δημιουργία

προσβάσιμων εργασιακών
χώρων τονίζει μεταξύ άλλων στην

Πάρθηκαν αποφάσεις
οι οποίες υποβάθμισαν
την προσβασιμότητα
των ΑμεΑ σε κτιριακές
εγκαταστάσεις τονίζει
στην Κ ο πρόεδρος
της ΟΠΑΚ

επιστολή xns η Επιτροπή Ανάμεσα
axis τροποποιήσετε του κανονισμού
συμπεριλαμβάνεται η αφαίρεση
υποχρέωσα δημιουργίαε προσβά
σιμου χώρου υγιεινήε για Άτομα
με Αναπηρία σε γραφεία με εμβαδό
μικρότερο των 125 τ.μ

Η δεύτερη επιστολή
Η ΟΠΑΚ απέστειλε νέα επιστολή

στα μέσα Δεκεμβρίου στο Υπουργείο

Εσωτερικών ζητώνταε εκ νέου
την αποκατάσταση aums xns υποβάθμισα

που έγινε και η οποία
βάσει των ισχυρισμών θα επιτρέψει
να ανεγερθούν νέα κτίρια με γρα
φειακούε xebpous οι οποίοι δεν θα
είναι προσβάσιμοι σε άτομα με
αναπηρίεε και οι οποίοι θα αδυνα¬

τούν να φιλοξενήσουν άτομα με
αναπηρίεΒ και να προσφέρουν σε
αυτά ισότιμη εξυπηρέτηση Στην
εν λόγω επιστολή αναφέρουν nos
μελετώνταΒ καλύτερα xis αλλαγέε

διαπιστώσαμε ανάμεσα σε άλλεε
και xis πιο κάτω σοβαρέε υποβαθμίσει

των απαιτήσεων του κανονισμού

Οι οποίεε είναι οι εξή
1 Έχει ακυρωθεί η απαίτηση

για προσβάσιμο χώρο υγιεινήε σε
καφετέριε3 εστιατόρια καφενεία
και σνακ μπαρ μπυραρίε3 καμπαρέ
και άλλεε παρόμοιε3 χρήσει οι
οποίεβ έχουν εμβαδό μικρότερο
των 65 τ.μ

2 Σε φροντιστήρια η απαίτηση
για προσβάσιμο χώρο υγιεινήε αφορά

xebpous που εξυπηρετούν πε¬

ρισσότερα από 10 άτομα ενώ πριν
η απαίτηση αφορούσε xebpous που
εξυπηρετούν περισσότερα από 3
άτομα

3 Διαγράφηκε η απαίτηση για
προσβάσιμο χώρο υγιεινή5 με vrous
σε φυλακέε

4 Zxous xebpous λατρείαε μείωσαν

την απαίτηση σε ένα χώρο
υγιεινήε ενώ πριν ο κανονισμόε
απαιτούσε δύο xebpous υγιεινήε
ένα για κάθε φύλο

Oncos τονίζουν το θέμα είναι
εξαιρετικά σοβαρό απαιτώνταε να
αποκατασταθούν οι αλλαγέε που
έγιναν και να παγοποιηθεί η διαδικασία

εξέτασα σχετικών αιτήσεων

στο Τμήμα Πολεοδομίαε ή
και αλλού ειδικά όσον αφορά γρα

φειακού5 xebpous και καφετέριε5
ή παρόμοιε5 επιχειρήσει

Τι λέει ο ΥΠΕΣ
Την απάντηση του στον ΟΠΑΚ

έδωσε μία εβδομάδα αργότερα ο
γενικόε διευθυντή5 του Υπουργείου
Εσωτερικών Künpos Κυπριανού
ο onoios ξεκαθάρισε ότι OKonôs
xns αναθεώρησα του Παραρτή
ματο5 ήταν η διασφάλιση ms ομα
kns διεξαγωγή5 των διαδικασιών
αδειοδότησα μέσω xns διευκρι
νιστική5 απαίτησα για τΐ5 πολε
οδομικέ5 αιτήσει KaOebs η αποσαφήνιση

ή και διαγραφή σχεδίων
όπου αυτέ δεν τεκμηριώνονταν
ή δεν αφορούσαν tous οικοδομι
koùs Κανονισμούε Πρόσθεσε δε
ότι το Υπουργείο αναγνωρίζονταε
σε κάθε περίπτωση τα δικαιώματα
των ΑμεΑ και τη σημασία προσβα
σιμότητάε tous στο δομημένο περιβάλλον

διαβίβασε άμεσα στη
Συμβουλευτική Προσβασιμότητα3
την απαίτηση του Οργανισμού για
χώρο υγιεινήε ΑμεΑ σε γραφεία με
εμβαδόν μικρότερο των 125 τ.μ
ώστε να ληφθεί η απαραίτητη απόφαση

Υπογράμμισε δε ότι με τη
λήψη xns önoias anôcpaans από
την Συμβουλευτική Επιτροπή Προ
σβασιμότηταε το Υπουργείο θα
προβεί eras ανάλογεε ενέργειεε και
θα ενημερώσει τον ΟΠΑΚ Παράλληλα

σημείωσε επιθυμώ να
aas ενημερώσω ότι το Υπουργείο
Εσωτερικών έχει ήδη προβεί σε
ενέργειεε για την ετοιμασία νέου
Παραρτήματοβ ΙΠ από το ΕΤΕΚ στο
οποίο θα ληφθεί πρόνοια και για
κατηγορίεε κτιρίων που δεν περιλήφθηκαν

στο αρχικό κείμενο π.χ
απαιτήσει για φοιτητικέε εστίεβ
αεροδρόμια λιμάνια εργοστάσια

κ α τονίζοντα3 ότι μόλΐ5 ολοκληρωθεί

η ετοιμασία του αυτό θα
tous διαβαστεί άμεσα πριν από τη
δημοσίευση του προκειμένου να
παραθέσουν τΐ5 απόψεΐ5 tous

Στο ίδιο μήι<05 κύματο5 κινήθηκε

και ο unoupYôs Εσωτερικών
Κωνσταντίνο5 Πετρίδα μιλώντα3
στην Κ λέγοντα5 ότι έχει ήδη
δώσει οδηγίε5 στον πρόεδρο xns
EniTOonris Προσβασιμότηταε Κυριάκο

Κούρο να ανοίξει véos διά
λογο5 συμπεριλαμβανομένου και
ms ΟΠΑΚ μέσω του οποίου να κατατεθούν

οι απόψεΐ5 ms με αποτέλεσμα

εντό5 του πρώτου τριμήνου
του 2019 να γίνει επανέκδοση

νέου διατάγματο5 αφού ληφθούν
υπόψη οι παράμετροι που αναφέρουν

οι παραπληγικοί Πρόσθεσε
δε neos cos Υπουργείο βρίσκονται
σε επικοινωνία με τον πρόεδρο ms
Οργάνωσα Δημήτρη Λαμπριανί
δη Κληθεί5 να σχολιάσει το αίτημα
για παγοποίηση ms ôiaôixaaias
εξέτασα σχετικών αιτήσεων ο κ
Πετρίδα είπε neos αυτό είναι ένα
διάταγμα το οποίο ισχύει και δεν
μπορεί να σταματήσουν να εξετάζονται

οι αιτήσει των αδειών που
κατατεθήκαν outoüs tous δύο μή
νε5 προσθέτοντα5 παράλληλα ότι
δεν τίθεται θέμα εξυπηρέτησα
συμφερόντων αφού öncos εξήγησε
μέροε στην διαβούλευση έλαβε και
η ΚΥΣΟΑ η οποία εκπροσωπεί και
αυτέε τιε κοινωνικέβ ομάδεε Όσον
αφορά υπογράμμισε την έκδοση
των αδειών αν και δεν δύναται να
σταματήσει η διαδικασία εξέτασα
των αιτήσεων μπορεί στο πλαίσιο
έκδοσα ms Πολεοδομική5 Άδειαε
και τα Άδειαε Οικοδομήβ να συμπεριληφθούν

σχετικοί όροι σχετικά
με την εξυπηρέτηση των ΑμεΑ
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